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Besvarelse af spørgsmål 6 ad L 117 stillet af ikkemedlem af udvalget 

(MFU) Lars Boje Mathiesen (NB) den 22. februar 2022. 

 

Spørgsmål: 

Ministeren mener, at udviklingen frem mod øget ligestilling af mænd og 

kvinder går for langsomt. For børsnoterede selskaber er der de seneste år 

sket en stigning i andelen af kvinder fra 20 pct. til 26 pct. Det betyder, at 

det vil det tage ca. 10 år at nå fordelingen på 40/60, som lovforslaget fore-

slår, hvis udviklingen fortsætter. Hvor hurtigt skal det gå, før ministeren er 

tilfreds med fremdriften? 

 

Svar: 

Regeringen mener, at det går for langsomt med udviklingen i antallet af 

kvinder på ledelsesgangene i de danske virksomheder. På 5 år er udviklin-

gen af generalforsamlingsvalgte kvinder i det øverste ledelsesorgan i virk-

somheder, som er omfattet af reglerne, steget med bare knap 4 procentpo-

int, (dvs. fra 15,8 pct. i 2016 til 19,6 pct. i 2021). Med dét tempo, skal vi 

hen på den anden side af 2040, før der vil være en ligelig fordeling i de 

danske bestyrelser. 

 

Det er derfor vigtigt, at der bliver skruet væsentligt op for tempoet, hvis vi 

skal opnå en mere ligelig kønsfordeling. Det mener regeringen, at de fore-

slåede initiativer i lovforslaget vil bidrage til. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Simon Kollerup 
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